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درواكنشبهبرخيفضاسازيهاينادرسترسانهاي

آيتاللهنوريهمداني
برجامراتأييدياردنكردهاند

درپ�يانتش�ارگزينش�يس�خنان
آيتاللهالعظمينوريهمدانيازس�وي
برخيرس�انهها،مديردفتراينمرجع
تقليد،ب�هاي�نقبيلفضاس�ازيهاي
نادرس�ترس�انهايواكنشنشانداد.
حجت الاسلام محمد حسين شمس مدير 
دفتر آيت الله العظمي ن��وري همداني در 

گفت وگو با رس��ا افزود: حضرت آيت الله العظمي ن��وري همداني در درس 
خارج فقه خود به كساني كه برجام را بررسي مي كنند توصيه كردند كه بايد 
خطوط قرمز نظام، اصول انقلاب اسلامي، منافع ملي و منويات رهبري مورد 
توجه قرار گيرد. ايشان ضمن تأييد تيم مذاكره كننده كه به تعبير رهبري 
افرادي امين هستند تأكيد كردند كه با توجه به س��ابقه بد تاريخي طرف 

مقابل قابل اطمينان نيستند. 
مدير دفتر آيت الله نوري همداني با بيان اينكه طرف مقابل هيچ گاه قابل 
اعتماد نبوده و طبق دستورات ديني و روايات ما بايد نسبت به دشمنان 
مراقبت ويژه داشته باشيم، اظهار داشت: اين مرجع تقليد تأكيد كردند 
كه مسئولان بايد مراقب نفوذ دشمن باشند نه تنها در عرصه سياست 
بلكه در عرصه هاي فرهنگي و اقتصادي نيز بايد هوش��يار باش��ند. وي 
ادامه داد: ايشان فرمودند كه بايد مراقب بود تا به بهانه برجام دشمنان 
در كش��ور نفوذ پيدا نكنند به ويژه امريكا كه دش��من درجه يك ملت 
ايران است. همواره معظم له نسبت به استكبار ستيزي كه در رأس آن 

امريكاست تأكيد دارند. 
حجت الاسلام شمس ابراز داشت: آنچه اين مرجع تقليد براي مسئله برجام 
توصيه مي كنند اين است كه بايد به دور از اختلاف و در فضايي آرام برجام 
كاملًا بررس��ي و نقاط و نكات منفي آن برطرف شود تا عزت اسلام، انقلاب 

و مردم محفوظ بماند. 
وي عنوان كرد: حضرت آيت الله العظمي ن��وري همداني فرمودند كه بايد 
از اختلاف و دودستگي در جامعه پرهيز ش��ود و وحدت و همدلي در برابر 
دشمن برجسته ترين چيزي است كه انسان بايد به آن توجه داشته باشد، 
همچنين ايشان تأكيد كردند كه هر س��خني كه وجود دارد بايد از مجراي 

قانوني مطرح شود و همه بايد مطيع قانون و ولي فقيه باشند. 
مدير دفتر آيت الله نوري همداني خاطرنش��ان كرد: متأسفانه برخي از 
رسانه ها از تعبير اين مرجع تقليد كه فرمودند »مسئله برجام به عنوان 
س��ند در تاريخ جمهوري اس��لامي ايران باقي مي ماند كه بايد با دقت 
بررسي شود تا آيندگان به ما اشكال وارد نكنند« به عنوان تأييد ايشان 
نس��بت به موضوع برجام ياد كردند و از قول ايش��ان برجام را يك سند 
تاريخي خواندند در حالي كه منظور معظم ل��ه چنين موضوعي نبوده 
است، ايشان تا كنون درباره مسئله برجام تأييديا ردي نداشته اند و فقط 

بر روند مراحل قانوني تأكيد كرده اند. 
وي اضافه كرد: همچنين ايشان با توجه به اينكه در آستانه ايام محرم هستيم 
به مبلغان تأكيد كردند كه امروز بايد از ويژگي هاي انقلاب اسلامي كه در 
دنيا تأثيرگذار است براي مردم گفته ش��ده و به مردم نسبت به آينده اميد 
داده شود نظام جمهوري اسلامي ايران مقتدرتر و توانمندتر از گذشته است 

و روز به روز قدرتمند تر مي شود.
حجت الاسلام شمس با بيان اينكه جمهوري اسلامي ايران در برابر دشمنان 
محكم ايستاده است، گفت: حضرت آيت الله العظمي نوري همداني با اشاره 
به س��خنان رهبر انقلاب فرمودند، با وجود چنين رهب��ري مقتدر بود كه 

عربستان موضع اوليه خود را تغيير داد. 
----------------------------------------------------------
جزئياتاختلافنظرنمايندگانمجلس

دربارهطرحدوفوريتيمربوطبهبرجام
بهگزارشفارس،حس�ينطلانماينده
م�ردمته�رانب�ااش�ارهب�همخالفت
فوريتي عدهايازنمايندگانباطرحدو
مرب�وطب�هبرج�ام،اظه�ارداش�ت:
نظ�راتمختلف�يدرمجل�سدرب�اره
اينطرحمطرحش�ده؛اينك�هچگونه
م�اباي�ددررابط�هب�اموض�وعبرجام

كهدركميس�يونويژهبررس�يوگ�زارشآنارائهش�د،ورودكنيم.
وي افزود: چند نكته در رابطه ب��ا اختلاف نظراتي كه در مجلس درباره اين 
طرح پيش آمده، وجود دارد، يكي اينكه ب��ه هر تقدير وقتي رئيس جمهور 
خودش اعلام مي كند كه ما س��ندي را امض��ا نكرديم و هم��كاران ما هم 
امضا نكردند، لذا به نظر مي رس��د اينكه توافق هسته اي در قالب لايحه هم 
نمي تواند به مجلس ارائه شود اما دوستان معتقدند جمهوري اسلامي ايران 
در برجام تعهداتي را پذيرفت��ه و پيماني را با غربي ها مي بن��دد كه بر اين 
اساس بايد طبق اصول 77 و 125 قانون اساسي لايحه توافق هسته اي براي 
بررسي و تصويب به مجلس ارائه ش��ود. نماينده تهران در مجلس در ادامه 
تصريح كرد: بعضي از نمايندگان معتقدند وقت��ي رئيس جمهور مي گويد 
اصلًا توافقي امضا نش��ده، ارائه طرح دوفوريتي در مجلس و مصوب شدن 

آن ضرورتي ندارد. 
طلا ادامه داد: ع��ده اي مي گويند از آنج��ا كه كلًا س��ندي از جانب دولت 
امضا نش��ده و دولت هم لايحه برجام را تقديم مجلس نكرده، لذا از لحاظ 
حقوقي، قانوني و فني نبايد چيزي به نام برجام در مجلس ثبت ش��ود، اگر 
غير از اين عمل كنيم و طرحي ارائه ش��ود به نوعي موجب تأييد برجام در 

مجلس مي شود. 
طلا گفت: ما مي گوييم چون دولت لايحه  برجام را تقديم مجلس نكرده، لذا 
ما در طرح دوفوريتي هم اثباتاً يا نفياً درباره برجام مطلبي را مطرح نخواهيم 
كرد، به استناد آنچه مقام معظم رهبري فرمودند، كميسيون ويژه بررسي 
برجام در مجلس تشكيل شد و گزارش خود را ارائه داد، در مقابل دوستان 
ديگر مطرح مي كردند كه بالاخره يك توافقي در حال انجام است،  درست 
است كه دولت توافق هسته اي را در قالب لايحه تقديم مجلس نكرده ولي ما 
بايد چارچوبي را تعيين كنيم كه اين چارچوب حقوق ملت ايران را متضمن 

شود و آن را ذكر كند. 
طلا ادام��ه داد: در مقاب��ل عده اي از دوس��تان مي گويند ما ب��ا تعيين اين 
چارچوب مش��كلي نداريم ولي ما مي گوييم اگر قرار اس��ت توافقي را امضا 
كنيم، بايد مراقب باش��يم به اس��تقلال علمي، دفاعي و تماميت ارضي ما 
خدشه اي وارد نش��ود و موضوع تحريم ها در آنجا حل شود. براساس آنچه 
اتفاق افتاده درباره صنعت دفاعي كشور، همه مي دانيم جمهوري اسلامي 
ايران موظف ش��ده ظرف مدت 24 س��اعت دسترس��ي براي بازرس��ي از 

تأسيسات نظامي و امنيتي را تأمين كند. 
طلا درباره تحريم ها نيز گفت: طبق توافق هس��ته اي نه تحريم هاي اروپا و 
نه تحريم هاي كنگره امريكا لغو نمي ش��ود بلكه فقط تعليق مي شود و اين 
موارد متضمن حقوقي كه ملت ايران دارد، نيست. در زمينه هاي فني، علمي 
و تحقيقاتي هم مس��يري كه در برجام نوشته ش��ده منجر به از بين رفتن 
زنجيره تحقيق و س��ازندگان قطعات در كشور مي ش��ود آن هم حداقل به 

مدت 10 سال. 
وي بر همين اساس يادآور شد: اگر قرار است نظرات مجلس اخذ شود، بايد 
در توافق هس��ته اي مدنظر قرار گيرد، عمده اختلافاتي كه بين نمايندگان 
مجلس درباره طرح دوفوريتي وجوددارد مربوط به اين موضوع مي ش��ود 
كه دولت خودش مي گويد س��ندي را امضا نكرده و به همين دليل لايحه 
برجام را تقديم مجلس نكرده اس��ت، آنها مي گويند اگر مجلس مصوبه اي 
داشته باشد كه در بطن آن برجام را تأييد كرده باش��د،  بعدها اگر دولت با 
مشكلي مواجه شود مي تواند بگويد من چيزي به مجلس ندادم و نمايندگان 

خودشان ورود كردند. 
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منافقانقص�دداش�تندتاماه    چهره
رمض�اندرمنطق�هدس�تبه
حركتانتح�اريبزنندكهبهموفقيترس�يدندولياين
موضوعدركش�ورمانعملياتينش�دكهعل�تآنهم

قاطعيتوزارتاطلاعاتبود.
به گزارش تس��نيم، حجت الاسلام س��يد محمود علوي وزير 
اطلاعات پنج ش��نبه در گردهمايي بزرگ مبلغان در قم اظهار 
داشت: حادثه اسفناك منا اعياد را براي ملت مان تلخ كرد كه 
نش��ان دهنده بي كفايتي و بي عرضگي رژيم آل سعود بود كه 
حركت ابلهانه و س��فيهانه رژيم س��عودي بود. وزير اطلاعات 
افزود: امنيت نياز اصلي جامعه بشري است و تا زماني كه وجود 
دارد نامحسوس است و هنگامي كه ناامني ايجاد شود و نعمت 

امنيت از بين برود آن زمان اهميت امنيت بر 
همگام روشن مي شود. 

علوي با بي��ان اينكه امنيت ني��از اصلي جامعه 
اسلامي است، بيان كرد: به بركت مديريت مقام 
معظم رهبري و نيروهاي اطلاعاتي وسربازان 
گمنام امام زمان)ع��ج( كش��ورمان از امنيت 
بس��يار خوبي برخوردار اس��ت، اين امنيت در 
كشورهاي منطقه وجود ندارد و هرروز كشتار 

زنان و كودكان بي گناه توسط تروريست ها و گروه هاي تكفيري 
انجام مي شود. 

وزير اطلاعات با بيان اينكه ايجاد امنيت بايد در چارچوب ش��رع 
باشد و از اين جهت لازم نيس��ت براي ايجاد امنيت از فعل حرام 

استفاده ش��ود، افزود: كار شنود فعل حرام است 
ولي هنگامي كه امكان ضرر به جامعه اس��لامي 
باشد و حاكم اس��لامي دس��تور بدهد آن موقع 
مي توان از شنود اس��تفاده كرد. وي با تأكيد بر 
نقش م��ردم در ايجاد امنيت گفت: در گذش��ته 
اتفاقي به وجود مي آمد كه سبب مي شد جامعه 
با عدم امنيت روبه رو شود ولي مشاركت مردم در 
ايجاد امنيت يكي از اقداماتي است كه سبب شده 

جامعه از امنيت بسيار بالايي برخوردار شود. 
وزير اطلاعات با بيان اينكه ايجاد ش��ور و نشاط در جامعه يكي از 
اهداف وزارت اطلاعات اس��ت، اف��زود: وزارت اطلاعات متعلق به 
سراسر كشور است و هيچ گاه تلاش نمي كند تا جناحي بالا برود و 

جناح ديگر به زمين بخورد وهيچ گونه وابستگي جناحي هم ندارد 
و تنها در مسير آرمان هاي انقلاب اسلامي حركت مي كند. 

علوي با اش��اره به اقدامات صورت گرفته توسط وزارت اطلاعات 
در راس��تاي ايجاد امنيت بيان كرد: امروز ضد انقلاب آرامشي را 
احساس نمي كند، اگر فعاليت هاي خالصانه وزارت اطلاعات نبود 

جان زيادي از افراد در مكان هاي عمومي از بين مي رفت. 
وي با اشاره به اقدامات خرابكارانه استكبار جهت ايجاد ناامني در 
كشورمان گفت: منافقان قصد داشتند در ماه رمضان در كشورهاي 
امارات و عربستان و كويت دست به حركت انتحاري بزنند كه در 
كشورهاي همسايه به موفقيت رسيدند ولي نتوانستند اين موضوع 
را در كش��ورمان عملياتي كنند كه علت آن ه��م قاطعيت وزارت 

اطلاعات در اين زمينه بود.

وزيراطلاعاتخبرداد

ناكاميمنافقينازاقدامانتحاريدرماهرمضان

س�اختمانس�فارتس�ابقامري�كادرخيابان
طالقانيتهرانهيچنشانهاينداردكهبهعنوان
محلاصلياقتدارايالاتمتحدهامريكادرايران
شناختهشودوبراساستفاهمنامهالجزايردولت
امريكاازحقوققانونيخودبراينس�فارتخانه
صرفنظركردهاس�ت.بااينح�الامريكاييها
طي30س�الگذش�تهتمامتلاشخودرابراي
نفوذدوب�ارهوپيداكردنيكج�ايپاازطريق
عوام�لمختلفب�هكارگرفتهاندك�هتازهترين
موردآنش�ايدهمي�نمس�ئلهبرجامباش�د.
ازهمينمنظروتلاشگستردهامريكاييهابراي
بازگش�تدوبارهبهايراندرطولحياتانقلاب
اس�لامياس�تكهرهبرمعظمانقلاباسلامي
نس�بتبهورودونف�وذدوب�ارهامريكاييهادر
ايرانهش�داردادهان�دوهرگون�همذاكرهايرا
غيرقابلقبولدانستهاندوآنرازمينهنفوذدر
ايرانعنوانكردهاند.امريكاييهاش�ايدهنوز
اميدوارباشندكهبارديگرنقشخودرادركشور
بازسازيكنند.همانگونهسالهاقبلودرجريان
مليشدننهضتصنعتنفتآنراتكراركردند.

   ازكودتاي28مردادتاكودتايسبز
همزمان با ملي ش��دن صنعت نف��ت در ايران، اين 
ايالات متحده امريكا بود كه پس از عبور از سياست 
انزواگرايي كه به منظور ايجاد فرصتي براي تقويت 
داخل، مورد توجه قرار گرفته بود به ميدان تعاملات 
بين الملل وارد شد و سعي كرد در رديف كشورهاي 
صاحب اثر در حوزه روابط بين الملل در بيايد تا بتواند 

به رشد اقتصادي خود شتاب بيشتري بدهد. 
 ايران نيز به عنوان يك كشور داراي منابع طبيعي 
فراوان و همچنين موقعيت اس��تراتژيك، در چشم 
سياستگذاران ايالت متحده مورد توجه قرار گرفت 
و از آنجا كه دول��ت مصدق گمان مي ك��رد امريكا 
قدرت سوم است و مش��ي جداگانه اي از انگليس و 
شوروي دارد، در ماجراي ملي شدن نفت به عنوان 
يك بازيگر از سوي ايران به رسميت شناخته شد و 
همين مقدمه اي بر دخالت هاي بعدي ايالات متحده 

امريكا در ايران گرديد. 
نفوذ اي��الات متحده امري��كا در ايران ك��ه پس از 
كودتاي 2۸ مرداد 1۳۳2 ش��روع ش��د رفته رفته 
باعث شد حكومت پهلوي با روابط گسترده نظامي 
و اقتصادي خ��ود در نهايت به ص��ورت يك پايگاه 
جدي تأمين منافع ايالات متح��ده امريكا دربيايد 
و در نهايت ايران به عنوان ژاندارم منطقه از س��وي 

امريكا مطرح شود. 
انقلاب اس��لامي كه در بطن خود استكبار ستيزي 
و مقابله با استعمار را در برداش��ت به طور طبيعي 
مورد پسند دولت ايالات متحده امريكا قرار نگرفت 
و از آنجا كه امريكا منافع و نفوذ خود در ايران را در 

خطر مي ديد، دست به دش��مني با انقلاب اسلامي 
زد و راه هاي گوناگ��ون از كودتاي نظامي و تحميل 
جنگ گرفته تا نفوذ بر نخبگان و استفاده از آنها براي 
براندازي را مورد امتحان قرار داد تا بلكه حكومتي 
كه منافع آنها را ناديده گرفته و درصدد مقابله با آن 

بر مي آيد را از بين برده يا تضعيف كند. 
اين روند با تدابير گوناگ��ون همچون كودتاي نوژه، 
ايجاد نا آرامي گسترده در ايران و همچنين حمايت 
گسترده از حمله رژيم صدام حسين به ايران در پي 
گرفته ش��د. بعدها در دوره كلينتون امريكايي ها با 
طرح مهار دوگانه درصدد جلوگيري از نفوذ و رشد 
ايران بودند. اين رويه با روي كار آمدن دولت جورج 
بوش در سال 2000 سمت و سويي ديگر پيدا كرد و 
با حادثه يازدهم سپتامبر عملًا به سمت يك برخورد 
تمام عيار رفت. با اين حال ناكامي ارتش امريكا در 
عراق و افغانستان و در كنار توانايي قدرتمند نظامي 
ايران نشان داد رويكرد سخت به هيچ عنوان قابليت 

اجرا ندارد. 
از همي��ن رو بود كه پس از دولت ب��وش روند تقابل 

نظامي با ايران سمت و سويي ديگر پيدا كرد. 
   9راهبرايمقابلهباايران

پ��س از به قدرت رس��يدن ب��اراك اوبام��ا، تمامي 

ظرفيت ها و راهكاره��اي مواجهه اي��الات متحده 
امريكا با جمهوري اس��لامي اي��ران، در يك برنامه 
پژوهش��ي و تحقيقاتي مورد بررس��ي قرار گرفت. 
نتيجه اين طرح تحقيقاتي قبل از انتخابات س��ال 
1۳۸۸ انتش��ار يافت. اين گ��زارش 160 صفحه اي 
با عنوان »كدام مسير به سمت ايران« توسط مركز 
خاورميانه اي سابان وابس��ته به مؤسسه بروكينگز، 
س��ه رويكرد را در قالب 9 س��ناريو م��ورد تجزيه و 

تحليل قرار داده است. 
در اين گزارش ديدگاه مختلفي براي مقابله با ايران 
به مرحله اجرا در آمده اس��ت كه مهم ترين آن كه 
جزء به جزء تاكنون به كار گرفته شده است، رويكرد 
تخدير اس��ت. در واقع ترجمان سياس��ت چماق و 
هويج يا مشت آهنين در دست مخملين است. اين 
رويك��رد گزينه هاي به اصط��لاح ديپلماتيك را در 
قالب دو س��ناريوي »اقناع« و »تعامل« مورد توجه 

قرار مي دهد.
اين نگاه ك��ه بيانگر نوع نگاه اكث��ر دموكرات هاي 
امريكا ب��راي مواجهه با ايران اس��ت، از مجازات و 
تش��ويق براي اقناع نمودن و تخدير ايران استفاده 
مي كند. در اين رويكرد بايد تعامل تاكتيكي ايالات 
متحده امريكا با جمهوري اسلامي ايران از طريق 

هويج اشتهاآور صورت پذيرد. 
در كنار اين ديگر نگاهي كه ب��راي مقابله با ايران 
در صدر برنامه دموكرات ها قرار مي گيرد، رويكرد 
معامله با ايران اس��ت. معتقدان به اين رويكرد با 
اذعان به اين نكته كه »امريكا نمي تواند از اهميت 
ايران چشم بپوشد«، »عصر اوباما را آخرين فرصت 
براي امريكا مي دانند.« طرفداران رويكرد معامله 
بزرگ با ايران، بر اين باورند كه بايد با وسوسه كردن 
تهران به معامله بزرگ، تعامل راهبردي بين امريكا 
و ايران برقرار كرد. اينان بر اين اعتقاد هستند كه به 
صورت »گام به گام« يا »حجم گسترده« مي توان 
اي��ران را اقناع نمود كه از سياس��ت هاي خصمانه 

دست بردارد. 
 در اين باره كنث. ام. پ��ولاك يكي از تهيه كنندگان 
گزارش مركز س��ابان مي گوي��د: »چنين معامله اي 
موهبتي الهي براي امريكا، اسرائيل، عربستان و ساير 

متحدان در منطقه و فراتر از منطقه خواهد بود.«
 ش��ايان ذكر اس��ت معتقدان به تعامل راهبردي با 
ايران، از گذشته تا به حال، از طرق مختلف، با برخي 
جريان ه��اي داخلي در كش��ورمان مرتب��ط بوده و 
هستند. در اين ميان تعامل گرايان كدخدا پذير در 
ايران، چش��م اميد به اين رويكرد بسته اند و همين 

مسئله سبب ش��ده اس��ت اين رويكرد به وضوح در 
كشور به چشم بيايد. 

   مذاكرهبرايچيست؟
سخنان رهبر معظم انقلاب در خصوص ممنوعيت 
مذاكره با امريكا در حقيقت براي بي اثر كردن همين 
راهبرد امريكاس��ت؛ راهبردي بر اساس »تخدير از 
طريق اقناع« كه بخش��ي مهم از طرح امريكا براي 
نفوذ و بازگشت به ايران است. دراين مرحله تخدير از 
طريق اقناع، ايران براي در امان ماندن از مجازات ها 
)بازگش��ت پذيري تحريم ها( و بهره مند ش��دن از 
مشوق ها )تعليق مش��روط برخي از تحريم ها( بايد 
ملزم به حركت در مس��ير ريل گذاري شده توسط 

امريكا گردد. 
 امريكا با استفاده از اين راهبرد از يك سو مي خواهد 
جمهوري اسلامي ايران را در چارچوب »راهبرد مهار«، 
محدود سازد و از ديگر سو، ايران را به صورت تدريجي 
و عملي، در مسير »راهبرد تغيير رفتار« قرار دهد.  در 
اين ارتباط بررسي گزارش مركز سابان و متن برجام 
و قطعنامه 22۳1 دو موضوع فوق را به خوبي نمايان 
مي س��ازد. اما مهم ترين راه براي اجراي اين مس��ئله 

ايجاديك كانال مذاكراتي با ايران است. 
   ديپلماسيبراينفوذ

واقعيت ديپلماسي هميشه يكسري اهداف مشخصي 
داشته است كه در مذاكرات به صورت صريح از سوي 
دو طرف اعلام مي ش��ود و از س��وي ديگ��ر اهداف 
ناپيداي��ي دارد كه به ص��ورت غير رس��مي دنبال 
مي شود، مذاكرات ايران با قدرت هاي بزرگ جهاني 
هم از اين قاعده جدا نيس��ت، در واقع امريكا و رأي 
هدف اعلام��ي » جلوگيري از دس��تيابي جمهوري 
اسلامي ايران به بمب اتم« اهداف ديگري نيز دارد 
كه يكي از اين اهداف كه از س��وي رهبر انقلاب نيز 
اعلام ش��د فراهم آوردن ش��رايط »نفوذ« در ايران 

مي باشد، اما امريكا به دنبال نفوذ است. 
ش��ايد مهم ترين عرص��ه ديپلماس��ي در دوران 
امروز ديپلماس��ي عمومي مي باشد كه در كانون 
توجه آن »ملت ها« ق��رار دارند، امريكا به عنوان 
دش��مني كه براي براندازي جمهوري اس��لامي 
هرگونه فعاليتي از جنگ تحميلي هش��ت ساله 
تا تقوي��ت گروه هاي تروريس��تي را انجام داده و 
به نتايج مورد نظر خود نرس��يده است به خوبي 
مي داند كه بزرگ ترين س��رمايه انقلاب اسلامي 
پشتوانه مردمي آن مي باشد و از همين رو است 
كه درص��دد ضربه ب��ه اين موت��ور محركه نظام 
اسلامي مي باشد و به اين منظور به دنبال »نفوذ« 

در ايران مي باشد. 
امريكا با ايجاد كانال مذاكراتي خود به دنبال تخدير 
ايران اس��ت و اين همان راهي است كه مقام معظم 

رهبري آن رابسته است.

ديپلماسيامريكاييچگونهنفوذبهايرانراعمليميكند؟

  چهره ها

صندوقالكترونيكاخذرأيآذرماهكاملميشود
س�خنگويش�وراينگهبانبابي�اناينكه
شكلصندوقالكترونيكاخذرأيبههمراه
نرماف�زارومس�ائلامنيت�يآذرم�اهكامل
ميشود،ازپيش�نهاداتوزارتكشوربراي
تغييرش�كلتعرفههايرأيگيريخبرداد.
به گزارش فارس، نجات الله ابراهيميان سخنگوي 
شوراي نگهبان با اشاره به بررسي صندوق هاي 
الكترونيك اخذ رأي در جلسه اين شورا كه روز 

گذشته برگزار شد، اظهار داش��ت: آنچه از سوي وزارت كشور به 
شوراي نگهبان ارائه شده صندوق كامل الكترونيك اخذ رأي كه 

مهياي استفاده در حوزه هاي رأي گيري باشد، نيست. 
وي افزود: وزارت كش��ور در يك برنامه اي ك��ه 70 مرحله در آن 
طراحي ش��ده كم كم، ش��كل ظاهري صندوق الكترونيك اخذ 
رأي، ابزار، امنيت، نرم افزار و مراحل بعدي مربوط به اين صندوق 
را به ش��وراي نگهبان ارائه خواهد كرد، فعلًا وزارت كشور پس از 
تكميل هر مرحله از صندوق الكترونيك اخذ رأي، آن را به شوراي 
نگهبان مي فرستد تا ش��ورا نظرش را اعلام كند و كار مرحله به 

مرحله پيش رود.  
سخنگوي ش��وراي نگهبان بر همين اساس يادآور شد: احتمالاً 
شكل كامل يك صندوق الكترونيك اخذ رأي به همراه نرم افزار 
و مسائل امنيتي مربوط به آن  آذرماه مهيا و كامل مي شود و آن 
زمان شوراي نگهبان مي تواند ارزيابي و نظر نهايي خود را درباره 
اين صندوق الكترونيك اعلام كند. وي تصريح كرد: وزارت كشور 
در مراحل اوليه كار تكميل صندوق ه��اي الكترونيك اخذ رأي 
اس��ت و در هر مرحله با كارشناسان ش��وراي نگهبان همكاري 
مي كند، در هر كدام از مراحل نظر شوراي نگهبان را مي گيرند 
تا يك صندوق كامل الكترونيك اخذ رأي از نظر قالب، ش��كل، 

نر م افزار و امنيت آماده شود.
ابراهيميان ادامه داد: قرار اس��ت نرم اف��زار مربوطه و ملاحظات 
امنيتي صندوق الكترونيك اخذ رأي به شوراي نگهبان ارائه شود 
و كارشناسان وزارت كشور در اين زمينه توضيحات لازم را بدهند 

و كارشناسان ش��وراي نگهبان هم صندوق را 
بررسي و نظرشان را اعلام كنند. 

وي با بيان اينكه تطبيق قوانين و مقررات كشور 
براي الكترونيكي برگزار شدن انتخابات و اصلاح 
قوانين در اين زمينه نيز در آينده انجام خواهد 
ش��د، تأكيد كرد: براي اخذ رأي الكترونيكي، 
نيازمند انطباق شرايط جديد كشور با قوانين و 
مقررات هستيم و حسب پيشنهاد وزارت كشور 
بايد اصلاحات لازم در مقررات توس��ط مجلس شوراي اسلامي 
انجام شود، وزارت كشور اعلام كرده كه پيش��نهاداتش را براي 

اصلاح قوانين مربوطه به دولت خواهد داد. 
سخنگوي شوراي نگهبان همچنين توضيح داد: در برنامه اي كه از 
سوي وزارت كشور به شوراي نگهبان ارائه شده، جدول زمانبندي 
در نظر گرفته شده كه در آن جدول اصلاحات قانوني هم موعد 
زماني تعيين شده اي دارد. وي با يادآوري اينكه هم اكنون ما در 
مراحل اوليه تكميل صندوق هاي الكترونيك اخذ رأي هستيم، 
گفت: بايد ديد قالب ظاهري صندوق مورد تأييد شوراي نگهبان 
است يا نه و آيا اين صندوق ها با مقررات كشور ما سازگاري دارند 
يا نه.  ابراهيميان درباره چگونگي طراحي س��خت افزار اخذ رأي 
الكترونيكي نيز توضيح داد: اينكه كليدها كجاي صندوق باش��د 
يا اينكه چطور كدهاي مربوط به داوطلبان شركت در انتخابات 
مجلس را در صندوق مربوطه وارد كنيم، از س��وي وزارت كشور 
در جلسه روز گذشته ش��وراي نگهبان، به اعضا توضيح داده شد 
و شوراي نگهبان هم نظر نهايي خودش را درباره شكل ظاهري 
و قالب صندوق هاي الكترونيك اخ��ذ رأي پس از رأي گيري در 
جلسه هفته آينده شورا، اعلام خواهد كرد، اما نرم افزار لازم براي 

رأي گيري الكترونيكي تاكنون آماده نشده است. 
وي تصري��ح كرد: ام��روز در مراحلي از كار ق��رار داريم و در يك 
همكاري مش��ترك بين وزارت كشور و ش��وراي نگهبان، تلاش 
مي كنيم كمك كنيم تا بتوانيم مس��ئله مهم الكترونيكي كردن 

اخذ رأي را به نتيجه برسانيم.

همكاريواتحادادامهدارسوريه،عراق،ايرانوروسيهعليهتروريسم
همزمانبافرارس�يدن16مهرماهس�الروز
گراميداش�تس�ردارش�هيدنادرمهدوي
وش�هدايمب�ارزهب�ااس�تكبارجمع�ي
ازوابس�تگاننظام�يكش�ورهايخارجي
مقيمايرانبافرماندهنيرويدرياييس�پاه
پاس�دارانانقلاباس�لاميدي�داركردند.
به گزارش فارس، دريادار فدوي در اين مراسم 
با بيان اينكه تصويري كه از واقعيت ها ساخته 

مي شود از خود واقعيت مهم تر است، گفت: دشمنان ما به ويژه 
امريكايي ها سال هاي طولاني است تلاش مي كنند تصويري از 
ايران براي مردم خود و جهانيان بسازند كه اين تصوير غير واقعي 
هيچ گونه ارتباطي با انقلاب اسلامي، نظام جمهوري اسلامي و 
ملت ايران ندارد. فرمانده نيروي دريايي سپاه دروغ و رياكاري را 
از جمله خطرات دنياي امروز و از ويژگي هاي قدرت هاي سلطه گر 
برشمرد و اظهار كرد: اين دو مؤلفه در رفتار و شيوه برخورد امريكا 
و همپيمانانش در ارتباط با موضوع مبارزه با تروريسم و داعش 
به وضوح نمايان است و همگان شاهدند به رغم ادعاي امريكايي 
ها مبني بر مبارزه با تروريس��م در ائتلاف ساختگي، اتفاقي جز 
قدرتمند شدن گروه هاي تروريستي و حمايت از آنها رخ نداده 
است. وي افزود: در اين ايام شاهد بروز اتفاقاتي در منطقه هستيم 
كه دروغ و رياكاري امريكايي ها در مبارزه با تروريسم براي مردم 

دنيا بسيار شفاف و واضح مي شود. 
دريادار فدوي با بيان اينكه امروز چهار كشور در منطقه غرب آسيا به 
طور واقعي در حال مبارزه با تروريسم هستند، گفت: سوريه و عراق 
به عنوان كشورهايي كه تا حدي دچار اين بلا شده اند و ايران و روسيه 
به طور واقعي در راستاي ريشه كن كردن تروريسم در حال فعاليت 
هستند. وي تصريح كرد: در روزهاي گذشته كه روسيه متفاوت از 
غرب در سوريه به مقابله با تروريست ها برخاسته است، اثري كه اين 
چند روز مقابله با تروريسم داشته بسيار بيش��تر از تأثير ادعاهاي 
امريكايي ها مبني بر مبارزه با تروريس��م اس��ت و اين مسئله نشان 

مي دهد امريكا تنها استفاده تبليغاتي از اين موضوع مي كند. 

فرمانده نيروي دريايي سپاه همكاري و اتحاد 
س��وريه، عراق، ايران و روس��يه را همكاري و 
مبارزه واقعي با تروريسم برشمرد و با تأكيد بر 
اينكه اين روند را به طور حتم ادامه خواهيم داد، 
بيان كرد: در روزهاي اخير مسئولان و مقامات 
امريكايي به طور دائم عليه اقدامات روس ها در 
مقابله با تروريس��م صحبت مي كنند به دليل 
آنكه نماي��ش روند واقعي مبارزه با تروريس��م 
چيزي جز رسوايي براي امريكايي ها به همراه نداشته است. وي 
در ادامه تصريح كرد: ساليان طولاني است كه رويارويي بين ما 
و امريكايي ها به صورت واقعي برقرار بوده و از ماهيتي برخوردار 
است كه اگر امريكايي ها توانايي انجام اقدامي عليه ما را داشتند 

مسلماً از انجام آن دريغ نمي كردند. 
دريادار فدوي با تأكيد بر اينكه رابطه ما و امريكايي ها ساليان سال 
است كه به حالت بازدارندگي رس��يده است، گفت: امريكايي ها به 
اين نكته واقفند ك��ه هرگونه اقدام عليه انقلاب اس��لامي ضررش 
به مراتب بيشتر از منافعش مي باش��د، علاوه بر اين ما به طور دائم 
بر اين روند بازدارندگي افزوده ايم و فاصل��ه اي كه ايجاد مي كنيم 
بيشتر خواهد شد. فرمانده نيروي دريايي س��پاه در ادامه تصريح 
كرد: ما روزانه با امريكايي ها در خليج فارس سر و كار داريم، آنها در 
آب هاي بين المللي حضور دارند و نيروي دريايي س��پاه هم در كل 
منطقه خليج فارس حضور دارد، سايه قدرت انقلاب اسلامي را در 
خليج فارس آنچنان به امريكايي ها چشانده ايم كه فرماندهان آنها 
روي ناوها اين اقتدار ايران را به طور كامل حس مي كنند. وي با تأكيد 
بر اينكه انقلاب اسلامي ايران هيچ گاه شروع كننده اقدام در برابر 
دشمني ها نبوده است، افزود: در عين حال قدرت، توان و آمادگي ما 
در شرايطي است كه صاعقه وار عكس العمل سريع و محكمي را عليه 
هر اقدامي صورت خواهيم داد. دريادار فدوي در پايان س��خنانش 
گفت: اميدوارم به آنچه منافع و آسايش همه ما و مردم دنيا را تأمين 
مي كند دست يابيم چراكه خليج فارس در وضعيتي قرار دارد كه در 

صورت آرامش، همگان از آن نفع مي برند.

مهدي   پورصفا
   گزارش  يك


